

14. RETURN OF CHECKS:

It is agreed that the Bank shall forward a Bank Statement, the cancelled check(s) and other posting media to the Depositor at the end of each calendar month through ordinary or registered post as the Bank deems fit to the last known address as part of the Statement of Account, and in consideration of this service the Bank shall not be held liable for any losses due to postal errors, thefts or for any other liability which may arise in respect of this service to the depositor.

15. STOP PAYMENT ORDERS:

Stop payment orders will not be accepted by the Bank save in the event of loss or theft of a check or bankruptcy of the holder. The acceptance of the stop payment order by the Bank shall be at the complete liability of the Depositor for whatever reason it might be made including legal costs, fees, penalties, etc. in case of stop payment order for loss of blank check or check book, the Depositor may be required by the Bank to close the account and open a new account. Stop payment instructions will only be accepted in writing on Bank forms containing of stop payment. The Bank may accept stop payment by a request by letter from the Depositor provided the Depositor confirms this request by signing the Bank's stop payment form and the Bank shall not be held liable and shall be indemnified by the Depositor against any consequence in the meantime.

CUSTOMER DECLARATION (SAVING ACCOUNT):

1. I/We note that the Bank may at its discretion destroy any cheques or other documents relating to the account after microfiling the same.
2. I/We agree to ensure that all cheque books issued to me/us will be kept in a secure place at all time and undertake to notify the Bank in writing immediately in the event of loss thereof howsoever caused
3. I/We agree that the Bank may without notice combine or consolidate my/our account(s) with and liabilities to the Bank and set-off or transfer any sum(s) standing to the credit of any such accounts or any other sum(s) owing to me/us from the Bank in other account or in any other respect whether such liabilities be actual or contingent primary or collateral several or joint.
4. If my cheques issued or part thereof are dishonoured or exceed arrangement the Bank shall have the right to close my account.
5. If I issued an order to stop payment of any cheques the Bank shall have the right to carry out such order provided I/We have sufficient funds in my/our account which the Bank can hold until the matter regarding the stop payment order is finally disposed of by Court and I hereby indemnify the Bank from any and all liabilities accruing to it consequent upon its carrying out such order.

١٤. إعادة الشيكات

من المتفق عليه أن البنك يقوم بتقديم كشف حساب مصرفي في نهاية كل شهر عن الشيكات الملغية وغيرها من المحررات إلى المودع بواسطة البريد العادي أو المسجل حسبما يراه البنك مناسباً إلى آخر عنوان معروف وذلك كجزء من كشف الحساب وأنه مقابل هذه الخدمة فإن البنك لن يتحمل أي خسارة تترتب عن أخطاء البريد أو السرقة أو أية مسئولية أخرى قد تنشأ من جراء تقديم هذه الخدمة إلى المودع.

١٥. أوامر إيقاف الدفع

لا يقبل البنك أوامر إيقاف الدفع إلا في حالة فقد أو سرقة الشيك أو إفلاس حامله. ويكون قبول البنك لأمر إيقاف الدفع واقع على مسئولية المودع تماماً مهما كان السبب بما في ذلك تحمله للرسوم القضائية والمصاريف والغرامات إلخ وفي حالة أمر إيقاف الدفع بسبب فقدان شيك على بياض أو دفتر شيكات فإنه يجوز للبنك أن يطلب من المودع قفل الحساب وفتح حساب جديد وتقبل تعليمات إيقاف الدفع المحرره فقط على نموذج البنك المشتملة على شروط إيقاف الدفع. ويجوز للبنك أن يقبل إيقاف الدفع بموجب طلب مشفوع برسالة من المودع شريطة أن يعزز المودع هذا الطلب بالتوقيع على نموذج البنك لإيقاف الدفع ومن ثم لا يتحمل البنك أية مسئولية ويتعهد المودع بتعويض البنك عن أي نتائج قد تحدث في هذه الأثناء.

أقرار العميل (حساب التوفير)

- ١- أقر/نقر بأنه يجوز للبنك وفقاً لتقديره الخاص بأن يقوم بإتلاف أي شيكات أو أي مستندات أخرى تتعلق بالحساب بعد تصويرها بالميكروفيلم.
- ٢- أقر / نقر بضمان حفظ جميع دفاتر الشيكات الصادره لي / لنا في مكان آمن وبشكل دائم ونتعهد أن نبلغ البنك كتابياً فور حدوث فقد لهذه الدفاتر أياً كان السبب وراء فقدها.
- ٣- أوافق / نوافق بأنه يجوز للبنك دون توجيه إنذار أن يوحد أو يدمج حسابي/حسابنا، حساباتي / حساباتنا مع الإلتزامات التي بذمتنا للبنك وبأن يجري موازنة أو تحويل لأي مبلغ (مبالغ) قائمة برصيد أي من تلك الحسابات التي تعود إلي/إلينا من البنك فيما يختص أو تجاه الوفاء بالتزاماتي/إلتزاماتنا للبنك أو أي حساب آخر أو فيما يتعلق بأي ذمم أخرى سواء كانت هذه الإلتزامات فعلية أو طارئة، أساسية أو إضافية، منفردة أو مشتركة.
- ٤- إذا رفض البنك الشيكات المقدمة إليه منى أو أي جزء منها أو تلك التي تتجاوز القيمة المتفق عليها فإنه يكون للبنك الحق في أقفال حسابي.
- ٥- إذا أصدرت أمراً للبنك بإيقاف دفع أي شيك فإن للبنك الحق في تنفيذ هذا الأمر شريطة أن يكون لدى / لدينا رصيد كاف في حسابي / حسابنا لدى البنك حتى يتم الفصل في مسألة أمر إيقاف الدفع من قبل المحكمة نهائياً وبموجب هذا فأني أقوم بتعويض البنك عن كافة أو أي من الإلتزامات التي تترتب عن تنفيذ البنك هذا الأمر.